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Rychlostní kanoisté Josef Dostál a Radek Šlouf vybojovali na olympijských hrách devátou českou medaili. Na trati 1000 metrů získali bronz. Více strana 20 MAFRA

„JEN KVŮLI SLÁVĚ NEBO
HLINÍKOVI NEŽIJU“
STANISLAV BERNARD JE LEGENDOU ČESKÝCHMALÝCH PIVOVARŮ STRANA 13

Svátek slaví: Oldřiška

Dovolená se psem. Do
ciziny by měl mít pas
Cestování s mazlíčky. Praktické je volit země, kde se psy můžete navštěvovat restaurace. Nástrahy. Pozor
na klimatizaci v autě. Trenér výcviku. Pořád panuje mylná představa, že člověk má být vůdce smečky STRANA 12



www.metro.cz PRAHA pátek 6. srpna 2021 02

Pražané čelí
mnoha změnám.
Na nejčastější otáz-
ky čtenářů odpoví-
dá deník Metro.

Magistrát, dopravní podnik
i další instituce mění svými
rozhodnutími v posledních
týdnech způsob, jakým se
v hlavním městě žije. Větši-
nou to pro Pražany znamená
sáhnout o něco hlouběji
do kapsy, jindy mají někteří
problém se v novotách zo-
rientovat. DeníkMetro se sna-
ží najít odpověď na nejčastěj-
ší dotazy čtenářů.

Kde se zbavím starých
jízdenek na MHD?
Začátkem srpna si kvůli ta-

rifním změnám připlácejí ze-
jména ti cestující, kteří byli
zvyklí využívat při cestování
hromadnou dopravou jedno-
rázové jízdenky. Lístek
na půl hodiny nově stojí niko-
li původních 24, ale 30 korun
a devadesátiminutový zdražil
z 32 na 40 korun. Dražší jsou
také SMS jízdenky. Pokud
vámdoma zbyly staré, levněj-
ší, a tedy již neplatné jízden-
ky, nezoufejte. Dopravní pod-
nik je vykupuje. Zájemci je
mohou až do 31. srpna při-
nést na některá oficiální pro-
dejní místa.

„Výkup do pěti kusů jízde-
nek probíhá na všech před-
prodejních místech firmy
Cross Point, a to až do 31. srp-
na 2021. Tato firma zejména
v prostorách metra zajišťuje

prodej lístků od roku 2008.
Výkup více než pěti jízdenek
probíhá v centrálním dispe-
činku v ulici Na Bojišti v Praze
2. Konkrétně na přepážkách
číslo 1 až 9,“ uvádí tiskový od-
bor dopravního podniku.
Infocentra na Andělu, hlav-

ním nádraží, Hradčanské, ru-
zyňském letišti, magistrátu,
na Můstku a Nádraží Velesla-
vín jízdenky zpětně nevyku-
pují. Výkup v trafikách je pak
omezen pěti kusy od jedné
nominální hodnoty z důvodů
kontroly jejich pravosti.
Od 1. září do 31. ledna příští-
ho roku bude zpětný výkup
papírových jízdenek možný
již pouze v budově centrální-
ho dispečinku.

K čemu je mi fakt, že
v tunelech Blanka nově
chytím signál pro naviga-
ci, když podle předpisů
nemohu za jízdymanipulo-
vat s telefonem?
Tahle otázka k nám do de-

níku Metro dorazila hned
v několika variantách. Tým
náměstka primátora Adama
Scheinherra, jenž má v hlav-
ním městě na starosti dopra-
vu, se totiž nedávno pochlu-
bil tím, že v tunelovém kom-
plexu Blanka konečně fungu-
je navigace. V úsekuMalovan-
ka, Prašný most a Letná je
díky práci TSK Praha a odbor-
níků z Fakulty dopravní
ČVUT nově možné využívat
dopravní mobilní aplikaci
Waze. Navigace jakéhokoli
typu totiž v podzemí dosud
nefungovaly.
Zkušební provoz technolo-

gie nicméně funguje na prin-
cipu bluetooth signálu. Řidiči

se tak logicky ptají, zda bu-
dou za jízdymusetmanipulo-
vat s telefonem a složitě pro-
pojení s jejich zařízením
schvalovat. Na mobil ale
není třeba při jízdě sahat. Sta-
čí mít bluetooth zapnutý do-
předu.
„Když je bluetooth vypnu-

tý a trasa vede přes tunel
s majáky, aplikace vás vyzve
k jeho zapnutí. Je-li blue-
tooth zapnutý, nic nepozná-
te,“ vysvětlují zástupci Waze
Česká republika.

Proč je hlavním argumen-
tem pro zdražování P+R
fakt, že se zlepšuje jejich
úroveň, když se moderni-
zují jen některá?
Žít v Praze je dražší než

kdykoli předtím. Vedení
magistrátu v poslední době
navýšilo poplatek za svoz od-
padu, cenu vody, zvýšila se
také výše poplatku za daň
z nemovitosti i nájemné
v obecních bytech. Do bu-

doucna se chystá mýtný sys-
tém a výběr mýta za průjezd
centrem. Magistrát navíc za-
čátkem srpna zdražil parko-
vání pro návštěvníky metro-
pole, a to v některých přípa-
dech až na pětinásobek pů-
vodní ceny. Na čtyřech P+R
lidé za denní stání platí sto
korun a na devíti padesát ko-
run. Podle odhadů to reálně
znamená špatné zprávy
pro téměř sto padesát tisíc
lidí, kteří měsíčně utratí
zhruba tisícovku navíc.
Po vlně kritiky ze strany

Pražanů, přespolních i opozi-
ce se primátor Zdeněk Hřib
rozhodl zastat sebe i svých ko-
legů z Technické správy ko-
munikací na svém facebooko-
vémprofilu. Jako důvod ozna-
čil zvyšující se náklady
na provoz parkovišť, které
musí magistrát pokrýt.
„Nabídku P+R se snažíme

neustále rozšiřovat. Otevřeli
jsme tak P+R Braník nebo
P+R Nádraží Holešovice.

A právě stavíme třípatrový
parkovací dům P+R Černý
Most pro dalších 880 aut. Stá-
vající parkoviště pak postup-
ně modernizujeme, třeba
tím, že do nich instalujeme
samoodbavovací technolo-
gie. Tedy snímače vás nechají
projet podle rozpoznané SPZ
a už nemusíte chodit platit
hlídači do budky. Tohle
všechno je velmi nákladné.
Jen parkovací dům na Čerňá-
ku vyjde na tři čtvrtě miliar-
dy korun,“ odůvodňuje nepo-
pulární rozhodnutí Hřib.
Poslední změna proběhla

v roce 2011, kdy se cena ploš-
ně zdvojnásobila. Realita je
však podle čtenářů taková, že
na modernizaci dochází pou-
ze na zpoplatněných parko-
vištích nejblíže centru a ostat-
ní pustnou. Důvěru v někte-
rých lidech nebudí ani fakt,
že má primátor v poplatcích
trochu hokej. Na svém Face-
booku tvrdí, že je od srpna
nově možné stát zdarma
na sedmi parkovištích, a to
P+R Běchovice, Běchovice
střed, Braník, Kotlářka, Nové
Butovice, Skalka II a Troja.
Ve skutečnosti ale bylo stání
na většině z nich zdarma
i před plošným zdražováním.

Kdy bude v Praze mýto?
Podle vedení metropole

není na stole, zároveň se ale
zavázalo, že je Praha zavede
do roku 2030. Opozice na-
opak tvrdí, že jeho zavedení
zarazí. Jak to celé dopadne, je
tedy nyní otázka.

Navigace v Blance konečně funguje. FACEBOOK ADAMA SCHEINHERRA

Po schodech
na zastávku
Autobusová zastávka Ol-
šanské náměstí se v pondě-
lí na necelý měsíc přesune
jinam. Záliv dočasně zruše-
né zastávky projde opra-
vou. Autobusy budou nově
zastavovat pod přechodo-
vou lávkou přes ulici Pro-
kopova, což bude kompli-
kované pro vozíčkáře i ko-
čárky. „Přístup k provizor-
ní zastávce je ve směru
od Olšanského náměstí
pouze po betonovém scho-
dišti a není tak bohužel
možný bezbariérový pří-
stup,“ uvádí mluvčí Prahy
3 Zuzana Křížková. PRAHA 3

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Na kurýra vyběhl
s mačetou
Pětačtyřicetiletý muž
v pondělí ohrožoval mače-
tou kurýra, který mu
do domu na Zbraslavi do-
vezl pračku. Vykřikoval,
že ho zabije. Považoval ho
za milence své ženy. Kri-
minalisté muže podezírají
z trestného činu nebez-
pečné vyhrožování, za což
mu v případě odsouzení
hrozí až tříletý trest
vězení. Dechová zkouška
pak u muže ukázala přes
tři promile alkoholu
v krvi. ČTK

Výstava osobností
Fotografická výstava
v rámci projektu Botanic-
ké zahrady hl. m. Prahy
Kořeny osobností doputo-
vala do Prahy k Centru
Černý Most. Návštěvníci
nákupního centra se s ní
mohou u západního vstu-
pu seznámit do 30. srpna.
Do projektu Kořeny osob-
ností se za dobu jeho exis-
tence zapojilo již 108 vý-
znamných jmen. V rámci
výstavy se zájemci mohou
symbolicky setkat s Václa-
vem Havlem, Madeleine
Albrightovou či s manželi
Zátopkovými. MET

Kam s jízdenkami a jak
běží navigace v Blance?

Krátce
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Zoo Praha jako jediná veřejně pří-
stupná instituce mimo Asii předsta-
vuje návštěvníkům zcela nový, velmi
unikátní druh kriticky ohrožených
želv – batagury bengálské. Není zná-
má žádná volně žijící populace toho-
to plaza.
Objev posledních jedinců navíc při-

pomíná hollywoodský příběh, ve kte-
rémnechybí šokující odhalení, zoufa-

lé pátrání, špionka zastírající svou
skutečnou identitu nebo složitá jed-
nání s pověrčivými venkovany. V Zoo
Praha nyní bude možné pozorovat
hned devět mláďat této výjimečné
želvy.

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

Historické vozy tradičně vyrazí z Opletalovy ulice. MAFRA

Na start soutěže 1000 mil českoslo-
venských se letos postaví 114 veterá-
nů. Závod odstartuje ve čtvrtek
12. srpna ráno před budovou Au-
toklubu v pražské Opletalově ulici.
Historické vozy vyrobené do roku

1939 budou závodit v šesti katego-
riích podle obsahu válců. Závod bude
mít tři etapy. První povede mezi Pra-
hou a Bratislavou, následovat bude
slovenská etapa a třetí etapa povede
zpět do Prahy před budovu Národní-
ho technického muzea. Cestou zpět
čeká jezdce zkouška zručnosti.
Závod se nejede na maximální rych-
lost jako původně za první republi-
ky, ale jako jízda pravidelnosti s úko-

lem co nejvíce se přiblížit průměrné
rychlosti 45 kilometrů za hodinu.
Letošní ročník se koná jako připo-

mínka 120. výročí narození automo-
bilového závodníka Bohumila Turka,
jehož kariéru ukončila v roce 1935
havárie právě v závodě 1000 mil čes-
koslovenských.
Pro diváky bude v Praze připraven

doprovodný program. Samotný start
bude v čase mezi 6.00 a 7.40. V Brati-
slavě budou vozy k vidění
12. a 13. srpna vždy od 16 hodin před
budovou hotelu Carlton na Hviezdo-
slavově náměstí. Dojezd aut do Prahy
se očekává v sobotu mezi sedmnác-
tou a devatenáctou hodinou. ČTK

Nejohroženější
sladkovodní želvy světa

Historická auta.
Bratislava a zpět



www.metro.cz PRAHA pátek 6. srpna 2021 04

Trávníky v Pra-
ze 12 poškodilo su-
cho.Místní z toho
udělali přednost.

Unikátní šetrné zemědělství,
které provozují ve dvanácté
městské části, je ve finále
prestižní ekosoutěže Adapter-
ra Awards. Mají tu totiž mok-
řady, sady, včelnice i plochy
oseté lučními květy. V posled-
ním případě šlo podle mís-
tostarostky Prahy 12 Evy Tylo-
vé zpočátku o z nouze ctnost.
„Trávníky na sídlištích Ka-

mýk a Lhotka v předchozích
horkých letech poškodilo su-
cho. I po dešti by se na mís-
tech, kde tráva uschla, místo
ní rozšířily plevele. Na radu
odbornice Marie Strakové
jsme loni doseli trávníky su-
chomilnou jetelotravní smě-
sí Papilio na místech, která
suchem nejvíce trpí,“ říká
pro deník Metro Tylová.
V ní lze mimo trávy najít

i byliny jako kopretinu bílou,
štírovník růžkatý, barevné je-
teloviny nebo řebříček obec-
ný. „Obsahuje i hostitelské

rostliny několika druhů
motýlů a nabízí dostatek pas-
tvy pro včely. Stávající poros-
ty jsou tak díky dosevu touto
směsí odolnější vůči suchu
a v létě zůstávají zelené. Záro-
veň některé lokality dosévá-
me i samotným jetelem plazi-
vým a štírovníkem růžka-
tým,“ dodává Tylová.
Takto velkoplošně bylinky

nesejí místo trávníku nikde
v metropoli. V některých
městských částech jsou
nicméně občas k vidění men-
ší plochy jetele. Radnice se
u pořadatelů ekologické sou-

těže „blejskla“ také tím, že
některé své pozemky takzva-
ně propachtovala. K užívání
je třetí straně přenechala
s podmínkou šetrného hospo-
daření.
„Jeden z prvních nových

pachtýřů v roce 2019 zasel
na část pole květnatou louku,
vybudoval mimo jiné včelni-
ci, vysadil ovocné stromy
a místo chemického hubení
hrabošů instaloval berličky
pro dravce. V plánu je nyní
kaskáda zasakovacích tůní,“
vyjmenovává Tylová. K péči
o ostatní pozemky přizvala

radnice místní spolky. „Kde
předtím rostla řepka, vznikl
komunitní permakulturní
sad a biokoridor, vyseli jsme
louky, kolem cest rostou
opět aleje. Soustředíme se
na zachování památného
dubu a cenného mokřadu.
Změna se týká celkem12 hek-
tarů pozemků, na sedmi
z nich jsou opatření už reali-
zovaná. Zlepšení kvality ze-
mědělské půdy a krajiny má
nevyčíslitelnou hodnotu,“ vy-
jmenovává konkrétní změny
Tylová.
Když pražští magistrátní

úředníci slavnostně křtí něja-
ký zajímavý ekologický pro-
jekt, jako nový rybník či vý-
sadbu většího množství stro-
mů, obvykle je to na okraji
metropole. Ne nadarmo jsou
proto okrajové městské části
zběhlé v ekologii natolik, že
se největší experimenty nebo-
jí zkoušet právě tam. Příslo-
večným průkopníkem je tak
Praha 12 v budování takzva-
ných svejlů. Ve městech tyto
zasakovací průlehy pro dešťo-
vou vodu naplněné kamením
moc k vidění nejsou. Přívalo-
vá voda má totiž ve zvyku
téct po suchém ztvrdlém po-

vrchu velice rychle, vůbec se
nevsakuje a vytváří erozní
rýhy.V koncovém důsledku
strhává půdu a kameny, kte-
ré se pak hromadí na chodní-
ku nebo odtékají do kanálu.
„Jak vodu zachytit? Jedno-

duše do svejlu. V tomto příko-
pě naplněném kamenivem
se zadrží a vsákne. První jsme
loni dali vybudovat ve volno-
časovém areálu VOSA v Mod-
řanech,“ doplňuje Tylová.
Ke tradičnímmetodám pří-

stupu k přírodě se neuchylu-
je zdaleka jen Praha 12. Jako
každoročně letos spásají trá-
vu ve vybrané zeleni v Praze
stáda ovcí, koz a krav. Mluvčí
magistrátu Vít Hofman se dal
před pár dny slyšet, že se stej-
ně jako loni od dubnana chrá-
něných lokalitách pohybují
tři stáda ovcí a koz a dvě stá-
da jalovic. Město se k tradiční-
mu způsobu údržby vybra-
ných pozemků vrátilo v roce
2000. Zvířata si půjčuje
od soukromých zemědělců.
Vzhledem k tomu, že se

do vybraných lokalit nedosta-
ne tradiční technika, je tento
způsob hospodaření na po-
zemcích nejschůdnějším ře-
šením. FILIP JAROŠEVSKÝ

Vytištěné parkourové hřiště
Loňský experiment Prvok, první 3D tištěný dům v České
republice, ukázal výhody využití tohoto tisku ve staveb-
nictví. V Praze 11 tak nyní vzniká první 3D tištěné parkou-
rové hřiště, které má být otevřeno koncem září. „Parkour
je moderní sport, kterému se věnuje stále větší množství
dětí. Jeho výhodou je, že je levný, není k němu potřeba
drahá výbava, stačí tenisky a tepláky. Hřiště, které nyní
vzniká, je unikátní v tom, že pracuje se zaoblenými tvary.
Přináší tak do parkouru oživení,“ říká architekt a parkou-
rista Daniel Samek, který hřiště navrhoval. MET

Dříve bahnité plochy jsou oseté jetelem plazivým. PRAHA 12

Hledání vánočního stromu
pro letošní advent na Staro-
městském náměstí pokračuje.
Organizátor trhů, společnost
Taiko, vyhlásila tak již pojede-
nácté soutěž Hledá se strom.
Zájemci mohou stále zasílat
svoje tipy na jehličnany, které
jsou vhodné pro postavení
v samém srdci metropole. Fo-
tografie a popis stromů může

veřejnost zasílat do 1. října. Ví-
těz obdrží odměnu deset tisíc
korun. „Stromhledáme již ně-
kolik týdnů, ale rozhodně by-
chom uvítali další tipy
na vzrostlé jehličnany, které
se mohou stát letošní advent-
ní dominantou Staroměstské-
ho náměstí,“ říká Petr Hozák,
provozní ředitel Taika. Více
info na trhypraha.cz. MET

tel.: 774 820 666

ve Staré Boleslavi

PROBÍHAJÍ

Podrobnosti na www.zahradaSB.cz

Úterky a čtvrtky odpoledne,
soboty a neděle celý den

SAMOSBĚRYOSTRUŽIN

BUŘINKA

JAN PROKOPIUS, VUT BRNO

inzerce

Strom. Praha stále
hledá ten vánoční

Jetelík z Lhotky bojuje o ceny.
Kvůli vedrům tu sejí postaru

Krátce

Opět hudba
Od 10. do 12. září roze-
zní Výstaviště hudební
festival Metronome
Prague Warm Up 2021.
„Podařilo se nám dát do-
hromady unikátní pro-
gram včetně potvrze-
ných zahraničních inter-
pretů, kteří nám připo-
menou atmosféru festiva-
lu Metronome Prague,“
říká dramaturgyně Bar-
bora Šubrtová. MET



DLUHOPISY E-FINANCE PROPERTY
DLUHOPISY PRO OBČANY A FIRMY

5,6% ROČNÍ
ÚROK

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun. Investiční
strategií e-Finance je investovat prostředky získané z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních nemovitostí
v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio investic najdete na www.e-finance.eu.

Multifunkční budova, Brno Zámek Račice, přestavba Obchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Investice od 30 000 Kč
Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení
Upsání a převod bez poplatků
Osobní i elektronická objednávka

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

propagační sdělení

Užijte si dovolenou na zámku v maleb-
ném prostředí mezi Drahanskou vrcho-
vinou a Moravským krasem.
– turistické ubytování od 330 Kč/os/noc
– nové RETRO-LUX apartmány s vlastní

terasou od 1 000 Kč/os/noc

Prohlídky zámku jsme rozšířili na dva
atraktivní prohlídkové okruhy a unikátní
panelovou výstavu s vizualizacemi zámku.
Jako dárek máme pro návštěvníky publi-
kaci Zámek Račice – Ilustrované dějiny.

UBYTOVÁNÍ A PROHLÍDKY NA ZÁMKU RAČICE
UBYTUJTE SE V NETRADIČNÍM ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ OD 330 KČ/NOC

+420 515 555 549 • www.zamekracice.cz • info@zamekracice.cz
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Ministerstvo zdra-
votnictví povolilo
prodej antigenního
samotestu.

Globální zdravotnická společ-
nost Abbott oznámila, že ob-
držela povolení od Minister-
stva zdravotnictví České re-
publiky pro volný prodej své-
ho testu Panbio COVID-19 An-
tigen Self-Test jako pomůcky
pro zjištění infekce covidu-19
u dospělých a dětí, s příznaky
nebo bez nich.
Díky tomuto povolení spo-

lečnost Abbott jako první uvá-
dí na trh volně prodejný rych-
lý antigenní nosní samotest
pro širokou veřejnost, aby
tak zajistila potřebu spolehli-
vého, rychlého a snadného
testování v rámci Česka a tím
přispěla k častému domácí-
mu screeningu v době, kdy se
opět otevírají místní komuni-

ty, obchody, restaurace a re-
kreační aktivity. „Samotesto-
vání je osvědčený nástroj, kte-
rý činí testování přístupněj-
ším a zároveň slouží jako dal-
ší vrstva ochrany před šíře-
ním onemocnění covid-19
společně s protokoly o veřej-

ném zdraví a zavedením vak-
cinace,“ uvedl Andrzej Paryś,
generální ředitel společnosti
Abbott pro oblast rychlé dia-
gnostiky. Podle něj tento test
také sníží zátěž testování v sa-
motném systému zdravotní
péče. MET a ČTK

Po návratu z dovolené nechte odtéct
„starou“ vodu z trubek! Radí vědci
z brněnské Mendelovy univerzity.
Do vody v potrubí, která několik dní
stojí, se mohou začít uvolňovat ně-
které kovy z okolního materiálu. To
jsou první výsledky výzkumu vědců.
Nejvíce kovů se podle nich do vody
dostává z pozinkovaného potrubí, ve
vzorku naměřili extrémně nadlimit-
ní množství zinku. Kromě pozinko-
vaného potrubí neobstálo v analýze
ani hojně používané potrubí z mědi.
„Docela nás překvapilo, že dost kovů
se uvolňovalo i z antikorozní oceli,
tedy nerezu. Relativně dobře vyšlo

potrubí z polyethylenu,“ sdělil ve-
doucí ústavu zemědělské, potravinář-
ské a environmentální techniky Petr
Junga.
Vědci analyzují několik typů potru-

bí, a to pozinkované,měděné,mosaz-
né, hliníkové a plastové. Zjišťují ob-
sah těžkých kovů, které se mohou
do vody z potrubí uvolnit. Jde napří-
klad o zinek, měď, nikl nebo olovo.
Podle Jungy by lidé bezprostředně
po návratu neměli vodu pít ani se
v ní sprchovat. Kromě kovů se
ve vodě množí bakterie. Kompletní
výsledky analýzy budou mít na konci
letošního roku. ČTK

Novinky kolem covidu

Nebezpečná voda. Vytvoří se
v trubkách za několik týdnů

Ohrožení dravci na komíně
V areálech skupiny ORLEN Unipetrol v Litvínově, Kralu-
pech nad Vltavou a Neratovicích se letos vylíhlo deset
mláďat kriticky ohroženého sokola stěhovavého.
Na snímku jsou mláďata z komína teplárny v areálu
Chempark v Záluží u Litvínova. ORLEN UNIPETROL

Firma Johnson & Johnson příští
týden nedodá do ČR své jedno-
dávkové vakcíny Janssen.
Podle plánu budou dodávky
na konci srpna, napsal na Twit-
teru ministr zdravotnictví
Adam Vojtěch. Důvodem jsou
problémy s výrobou vakcíny.

● Laboratoře ve středu potvrdi-
ly v Česku 205 nových případů
nemoci covid-19, o 11 více
než před týdnem. V poslední
době počty v mezitýdenním
srovnání většinou klesají,
naposledy stouply minulý
čtvrtek. Reprodukční číslo

ukazující, kolik dalších lidí
nakazí jeden pozitivně testova-
ný, mírně vzrostlo – na 0,95.

● Od začátku epidemie loni
v březnu se v zemi covi-
dem-19 prokazatelně nakazilo
1 662 256 lidí. Více než
1 621 000 z nich se z nemoci
vyléčilo.

● S covidem zemřelo
30 126 lidí. Denní počty obětí
se snižují. V květnu umíralo
v průměru více než 20 lidí
denně, v posledních dnech už
bylo obětí méně než deset.

Číslo dne

3893
V červenci začalo v ČR podnikat
3893 lidí, o tisícovku méně než v červ-
nu a zároveň nejméně letos. Činnost
naopak přerušilo 5327 podnikatelů,
o 475 více než předešlý měsíc. Vyplý-
vá to z analýzy společnosti CRIF. „Le-
tošní červenec byl z pohledu nových
podnikatelů nejen nejslabším červen-
cem za pět let, ale také nejslabším mě-
sícem od začátku tohoto roku,“ uved-
la analytička CRIF Věra Kameníčková.
Nejvíce živností vzniklo za prvních
sedmměsíců v Praze (6930), ve Středo-
českém kraji (4649) a v Jihomorav-
ském kraji (4223). Nejméně podnikate-
lů se nachází v Ústeckém kraji.

V Česku je nový
test na covid-19

Krátce

Podpálil vosí hnízdo,
málem si zničil svůj
dům za 15 milionů
Majitel rozestavěného domu
ve Štěpánově na Přeloučsku ne-
domyslel důsledky, když začal
rojící se vosy likvidovat pomocí
propanbutanového hořáku.
Od něj vzplanula tepelná izola-
ce. Škoda byla předběžně vyčís-
lena na 10 tisíc korun. Uchránit
se podařilo majetek za asi 15 mi-
lionů korun. „Za nedbalostní
jednání byla muži udělena sank-
ce,“ uzavřel případ vyšetřovatel
hasičů Aleš Janda. iDNES.cz

inzerce



„Při první várce ejlu, kte-
rou jsme v Budvaru
uvařili, jsme se na-
učili nové výrobní
postupy, které
u nás v pivovaru
běžně při vaření
ležáku nepouží-
váme. Například
studené chmelení
lze praktikovat růz-
nými způsoby, sám Mi-
chal je v Nachmelené Opici
zkoušel a ladil několik let. Stu-
deně chmelené ejly se většinou
nechávají zrát poměrně krát-
kou dobu, a proto nás překva-
pilo, jak moc Opičímu Ejlu pro-
spělo dlouhých 6 týdnů ležení,“
říká Petr Košin, podsládek

Budějovický Budvar uva-
řil ve spolupráci s mini-
pivovarem Nachmelená
Opice limitovanou edici
piva Opičí Ejl. Jedná se
o první svrchně kvašené
pivo typu ALE, které se
v národním pivovaru
uvařilo. Pivo s příjemnou
hořkostí a plností uvařili
dlouholetí přátelé pod-
sládek Petr Košin z Bud-
varu a sládek Michal
Kuřec z minipivovaru
Nachmelená Opice.

Budějovické-
ho Budvaru.

Michal Kuřec, sládek pivo-
varu Nachmelená Opice
dodává: "Opičí Ejl je splněním
našeho studentského snu o spo-
lečně uvařeném pivu. Myslím,
že pro oba bylo největší výzvou
aplikovat postupy pro svrchně

kvašené a studeně chmelené
pivo v podmínkám Budvaru.
Výsledné pivo je přesně takové,
jaké jsme chtěli: odpovídá piv-
nímu stylu, je čisté, svěží a veli-
ce pitelné!"

Pivovar Nachmelená Opice
je řemeslný pivovar zalo-
žený roku 2015 rodinou

Valentů a rodinou Kuřeců
sídlící v severomoravském
Krnově. Pivovar vaří pře-
vážně svrchně kvašená
piva, sládek Michal Kuřec
rád objevuje nové a netra-
diční pivní styly. Pivo vaří
obě rodiny s láskou a poko-
rou k řemeslu.
Opičí Ejl se objeví začát-

kem srpna na píp-
ách ve vybraných
budvarských hos-
podách. V nevrat-
ných lahvích o ob-
jemu 0,33l pak
bude limitovaná
edice k prodeji
v obchodech.

Národní pivovar
Budějovický Bud-
var s malými pivo-
vary spolupracuje.
Nejen že nabízí
jejich piva na píp-
ách ve svých hos-
podách, ale spo-
lečně s nimi vaří
i unikátní limito-
vané edice piv. Ne-
dávno uvedl na trh
limitovanou edici
piva Bitter z Obo-
ry, kterou uvařil
létající sládek
Budvaru Aleš Dvo-

řák společně se sládkem
pivovaru Obora Martinem
Novákem. Národní pivovar
chce prostřednictvím spo-
lupráce s malými pivovary
rozšiřovat konzumentům
piva obzory o nové pivní
styly a zároveň se podílet
na rozvoji českého pivovar-
nictví.

Opičí Ejl: první svrchně kvašené pivo z Budvaru INZERCE
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Počasí komplikova-
lo práce na místě
tragické srážky.

Správa železnic a České dráhy
včera večer odklidily z kolejí
všechna nabouraná vozidla
po středeční čelní srážce vla-
ků u obce Milavče na Do-
mažlicku. Při ní zemřeli tři
lidé a desítky dalších byly zra-
něny. Na místo přijel v noci
na včerejšek jeřáb, který vy-
prostil a odklidil na sousední
louku nabouraný vagon, jenž
zůstal za lokomotivou. Práce
komplikoval rozbahněný po-
vrch a déšť. „Tahač, který při-
vezl závaží, klouže a zapadl
a pomalu ho tlačí buldozer,“
uvedl včera fotoreportér.

Podle pracovníků Správy že-
leznic (SŽ) byla louka ve stře-
du měkká a rozjezdily ji vozy
záchranářů. „Poškozených je
zhruba 200 až 300metrů kole-
jí a musí se vyměnit výhybka.
Přesně se to ukáže, až tam vla-
ky nebudou a celé se to pro-
jde,“ řekla mluvčí SŽ Radka

Pistoriusová. Policie, inspekto-
ři Drážní inspekce a SŽ ukonči-
li šetření na místě nehody.

Kriminalisté zahájili trestní
řízení pro podezření ze
spáchání trestného činu obec-
né ohrožení z nedbalosti. Dráž-
ní inspekce událost dál vyšet-
řuje. Podle jejích středečních
informací a vyjádření minist-
ra dopravy Karla Havlíčka
rychlík vjel na úsek bez povo-
lení. Mohlo jít o chybu strojve-
doucího, nebo závadu techni-
ky. Generální inspektor Dráž-
ní inspekce Jan Kučera v Čes-
ké televizi řekl, že na železnič-
ní trati inspekce nenašla žád-
nou závadu. „V tento okamžik
praktickymůžeme vyloučit se-
lhání na straně provozovatele
dráhy, návěstí byla v pořád-
ku,“ řekl mluvčí Drážní in-
spekce Martin Drápal.

Proč strojvůdce nezastavil
před návěstím, inspekce za-
tím neví. Nicméně zjistila, že
těsně před událostí začal brz-
dit. „Z toho se dá dovodit, že
byl při vědomí a sledoval trať.
Proč nezastavil před návěs-
tím, to nevíme,“ doplnil Kuče-
ra. ČTK

Těžká technika na místě vážné vlakové nehody 3x ČTK

Dvacet lehce zraněných cestujících neuposlechlo žádost záchranné služby

Další vlak projel
bez povolení
V Žatci na Lounsku projel
včera ráno rychlík jedoucí
z Mostu do Plzně návěst
stůj. Událost se obešla
bez zranění. Na incident
upozornil server Zdopra-
vy.cz. Jednalo se o vlak spo-
lečnosti GW Train Regio.
Incident se stal jen den

od tragické nehody vlaků
u Domažlic.

Zemětřesení
na západě Čech
Na Chebsku se znovu
otřásla země. Otřes měl
magnitudo 2,9 a byl za po-
slední měsíce nejsilnějším
otřesem v oblasti, kde
k drobným zemětřesením

dochází pravidelně. „Po-
slední silnější otřesy se
na Chebsku objevily v dub-
nu,“ řekla Jana Doubravo-
vá z Geofyzikálního ústa-
vu Akademie věd ČR. Vče-
rejší otřes byl v hloubce ne-
celých devět kilometrů.
Epicentrum bylo v okolí
Mlhostova. V dubnu se
na Chebsku vyskytl ze-
mětřesný roj, v němž se
objevovaly otřesy také

o síle okolo tří stupňů.
Při nich lidé slyší a cítí za-
chvění, ale až na výjimky
nevznikají hmotné škody.
Mohou ale popraskat staré
zdi nebo omítky. ČTK

Vysočina. Ráj
houbařů mizí
V minulých letech nebýva-
lo v sezoně problémem

za dopoledne nasbírat v le-
sích na Vysočině plné koší-
ky hřibů. Letos je však si-
tuace jiná. Kvůli přívalo-
vým dešťům, ale i masivní-
mu kácení kůrovcem napa-
dených stromů tyto houby
prakticky nerostou. Pro
houby jsou ideální dlouho-
dobější deštíky, kdy prší
pozvolna i dva dny v kuse.
Houbaři se nyní upínají
k podzimu. iDNES.cz

Vlaky se srazily ve středu
kolem osmé ráno. Jedním
z nich byl expres z Mnichova.

● Mezi třemi oběťmi srážky jsou
oba čeští strojvůdci, z nichž
jeden řídil německý rychlík.
Třetí obětí byla cestující v pro-

tijedoucím regionálním vlaku.
Většinu zraněných záchranáři
převezli do plzeňské fakultní
a domažlické nemocnice a dva
do Prahy. „Celkem jsme ošetři-
li 67 lidí,“ řekla mluvčí krajské
záchranné služby Mária Svobo-
dová. Dalších dvacet lehce zra-

něných cestujících neuposlech-
lo, aby počkali na místě, a ode-
šli. Z Německa přijelo deset sa-
nitek a odvezly si do Německa
deset lidí hovořících německy.

● Materiální škody přesáhnou
100 milionů korun.

www.imucha.cz

Dílo Alfonse Muchy z Lendlovy
sbírky nyní ve světové premiéře
rozšířeno o digitálně
rozpohybované plakáty
a Slovanskou epopej.
Obecní dům, každý den
od 10 do 19 hodin.

Kam na výlet bez jakýchkoliv omezení?
Do Prahy na Muchovy originály!

Krátce

inzerce

Odklízejí vraky vlaků. Proč
tam rychlík vjel bez povolení?
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Chcete si užít? Jen-
že z „nepravostí“,
jako je alkohol či
cigarety, chce mít
své jisté stát. Zatě-
žuje je vyššími od-
vody. V jednom pří-
padě si ale dopřává-
me zdarma.

Ekonomové hledají způsoby,
jak po roce a půl covidového
trápení, a především výdajů,
vrátit do státní pokladny ales-
poň část příjmů. Nejedna
platba byla v nejtěžších měsí-
cích odpuštěna nebo odlože-
na, výběr některých daní se
dočasně snížil. A tak se hledá,
kde opět začít vybírat víc
nebo ušetřit.

Tichá vína jsou levnější
Například zvýšení spotřeb-

ní daně na to, co zatěžuje
naše zdraví a také klima, je
věčným tématem pro disku-
se. Na ráně jsou pravidelně
kuřáci a pijáci alkoholických
nápojů. Vedle daně z přidané
hodnoty platí spotřebitelé
z výše uvedených produktů
spotřební daně, a právě ty ta-

bákové a alkoholické jsou
nízké. Pokud by se v Česku
příští rok zvýšily ještě více ty
současné, přineslo by to údaj-
ně až dvacet miliard korun
navíc.
Z jedné alkoholické radosti

však stát žádnou spotřební
daň neinkasuje. Jedná se
o víno, a to takzvané „tiché“
víno. Tedy veškeré nápoje vy-
robené z hroznů, které neob-
sahují oxid uhličitý (viz box).
Už téměř dvacet let nezatěžu-
je stát jejich nápoje spotřeb-
ní daní a vyznavači vína mají
svůj nápoj (na rozdíl od piva)
levnější.

Malí vinaři by platili méně
„Spotřební daně z alkoho-

lu nerespektují cíle, které
mají plnit, mimo jiné omezo-
vat spotřebu za účelem sníže-
ní společenských nákladů
na zdravotnictví,“ uvádí k nu-
lové dani u tichého vína Do-
minik Stroukal, vedoucí ka-
tedry ekonomie CEVRO Insti-
tutu a spoluautor studie, kte-
rá navrhuje zásadnější změ-
nu tohoto daňového zatížení,
respektive nezatížení.
Autoři uvedené studie uvá-

dějí, že erár by si zdaněním ti-
chých vín připsal k dobru ne-
celé dvě miliardy korun. Na-
víc by to mohlo vést k částeč-

ně snížené konzumaci alko-
holu. „Základní sazbu u tiché-
ho vína navrhujeme zvýšit
na úroveň vína šumivého,“ ar-
gumentuje Jan Šincl z CEVRO
Institutu. Podobně jako
u piva by také rozlišil velké vi-
nařské producenty a malé vi-
naře a nižší sazbu spotřební
daně by mohla mít vína s niž-
ším obsahem alkoholu.
Zastánci zdanění vína argu-

mentují i škodami, které při-
náší alkoholismus především
ve vyšších nákladech ve zdra-
votnictví, figuruje i ve statisti-

kách kriminality a u doprav-
ních nehod.
Nulová spotřební daň z ti-

chého vína má ale zastánce.
„Vinohradnictví a vinařství
má svou historickou hodno-
tu a je součástí evropského
kulturního dědictví. Podporu-
je rozvoj turistiky a jakožto
odvětví s významným podí-
lem ruční práce působí také
jako významný zaměstnava-
tel,“ uvedl již dříve v deba-
tách kolem zavedení daně
Jiří Bílý, mluvčí ministerstva
zemědělství. PAVEL HRABICA

Řekla ano
Albert Černý a Barbora
Podzimková se zasnoubi-
li. Zpěvák kapely Lake
Malawi oznámil novinu
příspěvkem, který zveřej-
nil na sociálních sítích.
S vítězkou světového fi-
nále soutěže Elite Model
Look tvoří muzikant pár
už čtvrtým rokem. Albert
požádal svou přítelkyni
o ruku na pláži Playa
Blanca v Kostarice. Byla
to velká romantika. Prstý-
nek si dal do kapsy u pla-
vek a trochu se bál, aby
ho v moři neztratil.
Na břehu k tomu pak do-
šlo. „Byl to pro mě jeden
z nejhezčích okamžiků
v životě. Řekla ano!“
dodal muzikant. MAFRA

Měří klima
Správa Krkonošského ná-
rodního parku modernizu-
je zastaralé meteostanice
v oblasti unikátního eko-
systému arkto-alpínské
tundry na hřebenech Krko-
noš. Nové profesionální
plně automatické stanice
jsou určeny pro měření
v extrémních klimatických
podmínkách krkonoš-
ských hřebenů. Měření
zahrnuje klasické veličiny.
Pracovníci národního par-
ku včera dokončili moder-
nizaci meteostanice
na Studniční hoře. Spolu
se Sněžkou a Luční horou
je extrémním místem. ČTK

ANO by vyhrálo
Sněmovní volby by v čer-
venci podle modelu agen-
tury Median vyhrálo hnutí
ANO, které má stále
26 procent. Druhá by skon-
čila koalice Spolu se zis-
kem 21,5 procenta. Oproti

červnu si vyměnila pozici
s koalicí Pirátů a STAN,
která s podporou 20 pro-
cent klesla na třetí místo.
Za nimi následuje SPD
a hnutí Přísaha Roberta
Šlachty, jež je stejně jako
v červnu před KSČM
i ČSSD.

Ekonomika pofrčí
Česká ekonomika vzroste
letos o 3,5 a v příštím roce
o 4,6 procenta. Informaci
přinesla Hospodářská ko-
mora. Dařit se bude prů-
myslu, spotřeba domác-
ností zůstane opatrná. ČTK

Víno máme v krvi

Regiony jižní Moravy chápou
Češi automaticky jako oblasti
spojené výhradně s vínem.

● Neplacení spotřební daně
u „tichého“ vína vymezuje
paragraf 93 zákona
č. 353/2003 Sb.

● V Česku se ročně vyrobí
kolem 600 tisíc hektolitrů
vína, i přesto se více než
jednou tolik nápoje dováží.

● Ve 3. století vysadili první
révu na našem území Říma-
né pod Pálavou.

Alkoholové daně

2/3
Plné dvě třetiny peněz ze
spotřební daně z alkoholu,
které se v Česku vyberou, při-
padají na destiláty. Z hektolit-
ru musí výrobci v současnosti
odvést 32 250 korun. Třetina
peněz pak připadá na pivo.
Tady se z hektolitru chmelo-
vého moku platí 32 korun
(u velkých pivovar). Malé
pivovary (výstav piva do 200
tisíc hektolitrů ročně) platí
28,80 koruny. Jen tři promile
odvodů jde do státní kasy
z vína (toho netichého).

JIŘÍ KRAMPOL
„Třiaosmdesátka je krásný věk.
Ale leda tak pro mořskou želvu.“
Čtěte nawww.5plus2.cz

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Krátce

inzerce

„Tiché“ víno má stále
nulovou spotřební daň
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Britská vláda v prvních měsících pan-
demie zahlcovala školy lavinou ko-
mických pravidel a dokumentů souvi-
sejících s covidem-19. Konstatuje to
zpráva vědců z předních britských
univerzit, na kterou upozornil deník
The Guardian.
Výzkumníci z Cambridgeské uni-

verzity a londýnské univerzity UCL se
zaměřili na směrnice, které vydávalo
ministerstvo školství v prvních třech
měsících pandemie.
Ředitelé anglických škol si ve studii

stěžují, že direktivy po nich vyžadova-
ly okamžité konání, přičemž jim ale
často dorazily o víkendu nebo v noci.
Podle nich vzniklo takzvané minové
pole zmatečných a vzájemně se pře-
krývajících doporučení, která mnoh-
dy odporovala jiným nařízením mi-
nisterstva či dalších složek vlády.
„Znovu a znovu se nám dostávalo

tohoto sdělení: Nevím, co bude zítra,
nic se nesdílí předem a je to zdrcující.
Bylo až neuvěřitelné, jak často použí-
vali pojem lavina k označení komic-
kéhomnožství informací, které dostá-

vali,“ řekl hlavní autor studie Peter
Fotheringham.Namísto aby zajišťova-
li dobré podmínky a vzdělání svých
žáků, ředitelé uváděli, žemuseli sami
rozplétat chaos pravidel vydávaných
ministerstvem školství, zejména
v prvních měsících po uzavření škol
pro většinu žáků. Podle Fotheringha-
ma byla opatření leckdy oznámena
veřejnosti dříve, než se s nimi mohli
seznámit zástupci škol. „Rodiče tak
volali dříve, než si to ředitelé stihli
přečíst,“ dodal. „To, že školy nakonec
uspěly, bylo navzdory vládě, ne díky
ní,“ řekl šéf profesní organizace ředi-
telů škol Paul Whiteman. ČTK

Nejhledanějšího
italského mafiána
zatkli Španělé.

Policisté v Madridu zatkli jed-
noho z nejhledanějších bos-
sů kalábrijské mafie
’Ndranghety. S odvoláním na
video, které na svém Twitte-
ru sdílela policie, o tom infor-
movala agentura AFP.
Dominico Paviglianiti byl

poprvé dopaden v roce 1996
ve Španělsku a o tři roky poz-
ději vydán do Itálie. V roce
2005 byl ve své vlasti odsou-
zen ke 30 letům vězení,
ze kterého se dostal v roce
2019 kvůli pochybení soudu,
jenž mu špatně vypočítal dél-
ku trestu. Než na něj byl zno-
vu vydán zatykač, uprchl
zpět do Španělska.
Paviglianiti byl v lednu

v nepřítomnosti znovu odsou-
zen k 11 letům, osmi měsí-

cům a 15 dnům za mřížemi
za sérii zločinů včetně vraždy
a obchodování s drogami.
Policisté dopadli 60letého

muže za bílého dne, když se
procházel po jedné z madrid-
ských ulic. Při zatčení spolu-
pracovali s italskou vojen-
skou policií – karabiniéry. Pa-
viglianiti u sebe měl falešné
portugalské doklady totož-
nosti, šest mobilních telefo-
nů a 6000 eur (asi 150 tisíc ko-
run) v hotovosti, uvedla poli-
cie v prohlášení. ČTK

Školy v Británii. Podle vědců
dostávaly zbytečná nařízení

Krátce

Tornádo na
Slovensku
Obcí Petkovce na výcho-
dě Slovenska se včera ve-
čer prohnalo tornádo. Po-
škodilo obytné domy, ně-
které zůstaly bez střechy.
„Trvalo to možná minu-
tu, ale demolovalo to
všechno, je tady spoušť,“
popsal starosta Pavol Hy-
bala. Dodal, že podle jeho
informací nebyl nikdo při
řádění živlu zraněn.

11
Jedenáct lidí zatkla brit-
ská policie během vyšet-
řování rasistických úto-
ků na anglické fotbalisty
na internetu po finále
mistrovství Evropy. Poli-
cie oznámila, že 207 pří-
spěvků na sociálních sí-
tích vyhodnotila jako
spáchání trestného činu.
Pocházely z 34 účtů v Bri-
tánii a 123 ze zahraničí.
Tyto případy předala pří-
slušným úřadům v jed-
notlivých zemích. ČTK

Nejbohatší je teď Rihanna
Čisté jmění popové hvězdy Rihanny se nově odhaduje
na 1,7 miliardy dolarů (asi 36,4 miliardy korun), což z ní
dělá nejbohatší hudebnici planety. Uvedl to časopis For-
bes. Třiatřicetiletá zpěvačka z Barbadosu, která se narodi-
la jako Robyn Rihanna Fentyová (na snímku z roku 2011
z pražského koncertu), vlastní poloviční podíl ve své kos-
metické značce Fenty Beauty, což tvoří 1,4 miliardy dola-
rů z jejího jmění. Zbytek je tvořen podílem ve společnos-
ti Savage X Fenty, která prodává dámské spodní prádlo,
a příjmy z hudební a herecké tvorby. MAFRA

Bubeník The Offspring Pete Parada
oznámil na Instagramu, že byl z rocko-
vé kapely vyhozen, protože se odmítl
naočkovat proti covidu-19. Podle serve-
ru Novinky.cz si však vakcínu nene-
chal píchnout na doporučení lékařů,
protože trpí Guillainovým-Barrého syn-
dromem, což je autoimunitní nemoc

postihující periferní nervy. „Protože ne-
jsem schopen vyhovět tomu, co se stále
více stává normou v hudebnímprůmys-
lu, bylo rozhodnuto, že nejsem bezpeč-
ný, abych se mohl pohybovat ve studiu
a na turné,“ uvedl Parada. Americké
turné kapely, jež se k odchodu nevyjád-
řila, začíná v neděli. MET

Více než dvě denně

200
Za 90 dní od 18. března 2020 britská
vláda poslala do ostrovních škol více
než dvě stovky nařízení. Na 70 z nich
bylo novelizováno alespoň třikrát.

’Ndrangheta

Tato mafie, která se zrodila
v 19. století v jihoitalské
Kalábrii, je od konce 90. let
20. století nejmocnějším zlo-
činným syndikátem v Itálii.

● Kontroluje značnou část
obchodu s kokainem mezi
Evropou a Jižní Amerikou.

Padák. Nemá očkování

inzerce

Dopaden za
bílého dne
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Cestujete-li do za-
hraniční, vystavte
svémumazlíčkovi
pas – a pozor na kli-
matizaci v autě.

Před cestou je dobré se připra-
vit a nic nepodcenit. Pokud je-
dete na dovolenou po Evro-
pě, nezapomeňte psa vybavit
cestovním pasem. Ten vám
vystaví veterinář, který je
schválený a registrovaný pro
vydávání pasů krajskou vete-
rinární správou. U psa je také
nutnost, aby měl identifikač-
nímikročip splňující ISO nor-
my aměl by takémít prokaza-
telné a platné očkování proti
vzteklině. Jedete-li se zvíře-
temmimoEU,musí být splně-

ny dovozní podmínky stano-
vené konkrétní zemí.
Pokud ještě nevíte, kam

jet, je praktické volit země,
kde mají psy rádi a můžete
s nimi běžně navštěvovat na-
příklad restaurace a ubytová-
vat se v hotelech či Airbnb.
Podle cestovatelského serve-
ru Tripadvisor je jednou z nej-
více přátelských zemí vůči
psům Francie, kde si můžete
brát psa skoro všude (kromě
muzeí). Další zemí, kde mají
pejsky velmi rádi, je Itálie –
zde mohou do restaurací, ob-
chodů,MHD, dokonce i na ně-
které historické památky.
Většina psích chovatelů

volí po Evropě cesty autem.
Pro ty dlouhé se vyplatí mít
speciální pelíšek s postrojem
do auta či psa dát bezpečně
do jeho přepravky do zavaza-
dlového prostoru. „Během

cest nezapomínejte
na pejskův pitný režim. Pravi-
delně zastavujte a dávejtemu
napít alespoň každé dvě hodi-
ny. Těsně před cestou také
pejskovi nedávejte krmivo,
mohly by nastat žaludeční po-
tíže. Psa během cesty ani ne-
krmte pamlsky,“ říká odbor-

ník na výživu psů Jiří Švihá-
lek z Yoggies.cz. Také je dob-
ré dát do pelíšku zvířeti jeho
oblíbenou hračku či deku,
na kterou je zvyklý. Dávejte
pozor i na klimatizaci, aby ne-
šla přímo na pejska. Stejně
jako lidé, i psimohou z klima-
tizace onemocnět. MET

TomášNushart je trenér pozi-
tivní výchovy psů ze serveru
psichologie.cz. Podle něj je
aktuálně velký zájem o kurz
separační úzkosti. Může za to
návrat lidí na pracoviště, tak-
že psi zůstávají sami doma.

Jak důležité je psa vycho-
vávat a trénovat?
Velmi, a to nejen z důvodu,

který si asi většina lidí před-
staví – aby je pes lépe poslou-
chal. To se zkrátka jinak než
tréninkem nestane, pokud
člověk nemá výjimečné štěstí
při výběru pejska. Ale také je
to důležité proto, že jakýkoli
trénink vedený moderními
metodami je součástí oboha-
cení psího života. My, jako
lidé, jsme zodpovědní vlast-
ně za všechno, co se se psem
celý život děje. A právě trénin-
kem mu do života člověk při-
náší zpestření a zábavu.

Dost lidí se snaží vychovat
psa svépomocí. Stačí to
aspoň pro základ? V čem
se dělají největší chyby?
Myslím, že lidí, kteří mají

psa na zahradě nebo v bytě
a jen ho občas vyvenčí, je po-
řád asi většina. Největší chy-
ba je, když odhlédneme
od absence tréninku, celkový
pohled na život se psem. Po-
řád u nás panuje zažitá před-
stava, že člověk má být vůdce
smečky a tomu i pak odpoví-
dajímetody, které se používa-
jí. A to je strašně špatně, ta-
hle vůdcovská teorie je už
spoustu let vyvrácená a abso-
lutně neplatí, že by se psi ně-
jak snažili nad námi lidmi do-
minovat.

Kdo je typický majitel psa,
který si objedná váš kurz?
Máme tři kategorie. První

jsoumajitelé, kteří mají nové
štěně nebo i nového staršího
pejska a chtějí s ním od začát-
ku pracovat po dobrém, pozi-
tivně a správně. To je nejideál-
nější varianta. Pakmáme kur-
zy zaměřené na problémové
chování. To znamená, pokud
už pes tahá na vodítku,má se-
parační úzkost, bojí se zvuků
nebo cizích psů. To jsou kur-
zy zaměřené vždycky na je-
den konkrétní problém, jeho
příčiny a jak s ním pracovat.
A pakmáme kurzy pro pokro-
čilejší pejskaře, ve kterých se
rozebírají náročnější metody
nebo různé psí sporty či psí
fitness. Ještě máme kurzy
zdarma, které člověka uve-
dou do světa moderního tré-
ninku vedeného pozitivním
duchem.

Proč jsou kurzy jen on-line?
Jakmile člověk chápe, že

celý trénink psa je o vědomos-
tech majitele, tak to není ta-
kový oxymóron, jak se může
na první pohled zdát. Pokud
majitel neví, proč a jak s pej-
skempracovat,může se uchy-
lovat ke špatným metodám
založeným na nesmyslných
trestech, zvlášť když jsou ta-

kové věci stále k vidění i v te-
levizi. Radíme, jak to dělat
tak, že se budou dobře cítit
obě strany a stejně dosáhnou
toho, co potřebují.

Během pandemie si hod-
ně lidí vzalo psy domů, ale
nyní, když se vrátili do prá-
ce, na ně opět nemají čas.
Jaký to může mít dopad?
Aktuálně je jedním z na-

šich nejprodávanějších kur-
zů ten o separační úzkosti. To
znamená, že se pejsci bojí být
sami doma. A spojitost s ná-
vratem lidí do práce v tom ur-
čitě vidíme. Zkrátka se svými
pejsky trávili veškerý čas
doma a najednou zjistili, že
když odejdou, pejsci začínají
výt, být nešťastní, ničí věci,
dělají loužičky. Všechny ty-
hle projevy, které člověku tře-
ba ohlásí sousedi, jsou oprav-
du jen projevy. To, jaký se v
tu chvíli děje stres v pejskovi,
je to nejhorší. Takový stres,
nemá-li pes samotu dobře na-
učenou, je opravdu veliký a
měli bychom to řešit primár-
ně kvůli pohodě pejska, a ne
kvůli sousedům.

Co by se ohledně tréninku
psů a soužití s nimi mělo
nejvíce změnit?
Celkový pohled na ně, což

souvisí se vzděláváním lidí.
Ničím jiným se to nestane. Ni-
čím jiným se nebude předchá-
zet šíleným případům zmno-
žíren, technikám typu trhání
vodítkem a stahovacím oboj-
kům a podobně, ničím jiným
se nepředejde plným útul-
kům. Lidé to prostě musí vě-
dět, že to jde jinak. A že není

v pořádku živočichovi, který
se na nás ve všem spoléhá,
trhnout vodítkem nebo mu
namáčet nos v loužičce
doma. To by nás u dítěte pře-
ce nikdy nenapadlo. Ale
u pejsků nám to občas přijde
v pořádku. Pokud bychom se
řídili podle myšlenky, že vy-
spělost společnosti se pozná
podle toho, jak se chová ke
zvířatům, tak se bojím, že to
o nás pořád nic skvělého ne-
hlásí. Trénink zvířat je zkrát-
ka věda jako každá jiná. Je to
etologie, tedy věda o chování
zvířat, která popisuje jejich
potřeby, pohnutky, způsoby
života a tak dále.

Je něco, z čehomáte v po-
slední době radost?
Určitě. Myslím si, že je čím

dál tím víc lidí, kteří s pejsky
a obecně se zvířaty pracují
na základě vědy, pozitivně
a eticky. Jen třeba nejsou to-
lik vidět. Ale to přesně jsme
udělali u nás na psicholo-
gii.cz. Vzali jsme ty nejlepší
trenéry z celé republiky
a ukazujeme je na jednom
místě tak, aby se běžný
pejskař mohl spolehnout, že
všechny informace, jež v kur-
zech padnou, jsou v pořádku
a s respektem k pejskovi. Teď
jsme také začali dělat pod-
casty, které jsou zdarma, aby
byly informace od top trené-
rů k dispozici opravdu všem
a zadarmo. Teď už opravdu
stačí jen trošku chtít, poslech-
nout si za jeden den pár krát-
kých dílů a ono už to člověka
nasměruje tak, že bude
schopný rozpoznat kvalitní
informace od domněnek. PUR

Zjistěte si před odjezdem na dovolenou vše potřebné. ARCHIV

Tomáš Nushart PSICHOLOGIE.CZ

Různé nástrahy

Pro bezpečnost psů u vody je
potřeba dodržovat pravidla.

● Pokud se pes rád vykoupe,
může se stát, že mu ve vodě
budou dělat společnost i růz-
né bakterie. Dejte proto po-
zor na to, aby pejsek nad-
měrně nepil vodu, mohl by
si odnést zažívací potíže.
Také je nutné aplikovat
na psa častěji ochranu proti
parazitům, jako jsou klíšťata.
Než rychle skočí pes do stu-
dené vody, ujistěte se, že
není přehřátý. „Pokud je to
nutné, psa po koupání utře-
te a trochu mu vysušte srst,
aby nedošlo k prochladnu-
tí,“ říká veterinářka Renáta
Valášková z firmy Aveflor.

Zájem o hlídání

60
O tolik procent oproti loňsku
vzrostla poptávka po hlídání
psů. Rekordní zájem je hlav-
ně v letních měsících, mohou
za to dovolené i návrat lidí
do kanceláří. Vyplývá to z dat
platformy Hlídačky.cz.

Co vidět a kam zajít

Za psy do kina
Oblíbený u filmových di-
váků je momentálně sní-
mek režiséra F. A. Brab-
ce s názvem Gump –
pes, který naučil lidi žít.
Rodinný film je vyprá-
věn z pohledu psa, který
zažívá různé osudy. Ně-
kolik snímků se psí te-
matikou nabízí také le-
tošní Kinobus. Film Můj
pes pitomec bude k vidě-
ní 24. srpna. O týden poz-
ději dávají na Hůrce Psí
poslání a následující den
i jeho pokračování.

Velký festival
Ve dnech 27. a 28. srpna
se koná v Praze na Výsta-
višti v Holešovicích psí
festival Dogfest. Ten je
určen jak samotným zví-
řatům, tak jejich páníč-
kům. Připraven bude bo-
hatý program včetně sou-
těží. Areál pořadatelé
rozdělí do několika te-
matických zón. V pátek
bude otevřeno od 15 do
19, v sobotu už od 12 do
19 hodin. Více informací
najdou zájemci na webu
dogfest.cz. MET

Myslete při dovolené také na psa

Nushart: Pořád panuje představa, že má
být člověk vůdce smečky. To je špatně
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Je legendou českých malých
pivovarů. Prosadil pro ně niž-
ší daně a tím odstartoval je-
jich rozvoj. Spolu se dvěma
kamarády před třiceti lety
vydražil v privatizaci krachu-
jící pivovar, dal své příjmení
firmě i pivu. To je Stanislav
Bernard.

Jsou otázky, ze kterých
vám naskakuje kopřivka?
Jistě, když se otázka opaku-

je postodvacáté, mohla by to
být nuda, ale chápu, že je nut-
né dávat otázky i odpovědi do
souvislostí.

Bylo snazší nabízet novou
značku před třiceti lety,
nebo zavedené pivo teď?
V mnohém to bylo složitěj-

ší. Humpolecké pivomělo po-
kaženou pověst. Když jsme
začali objíždět první odběra-
tele se vzorky, hospodští
ochutnali, řekli, že je dobré
a že by ho vzali. Ale pak se ze-
ptali, odkud jsme. „ZHumpol-
ce? Aha, tak to ne!“ zněla čas-
to odpověď. Úvaha, že tomoh-
lo být snadnější, má logiku,
ale navazovali jsme na něco,
na co navázat nešlo. Museli
jsme trpělivě vysvětlovat, že
sice jsme z Humpolce, ale že
vaříme už úplně jiné pivo, že
už nejsme státní podnik. Ale
zpět k jádru otázky a dnešní-
mu marketingu. Svět je
do značné míry cynický a je
to o velkých penězích. Mno-
ho pivovarů si své hospodské
kupuje. To začalo někdy
před polovinou 90. let.

Kde vás mají rádi a kde
méně?
Určitě to není plošné. Pa-

matuji na doby snad před dva-
ceti lety, že jsme měli pro-
blém se prosadit v jižních Če-
chách, kde je kromě Budvaru
dost jiných pivovarů a je tam
silný jihočeský patriotismus.
To už teď neplatí, to bylo
opravdu dávno. Pak bylo slo-
žité dostávat se do hospod
ve výrazných turistických
centrech měst. Tam velké pi-
vovary restauratéry přepláce-
ly. Tam jsme také tolik neby-
li. Tehdy samozřejmě turisté
slyšeli na naše celosvětově
známé značky. A náš handi-
cap spočíval v tom, že my
jsme si hostinské nekupova-
li, takže jsme se tam nedosta-
li. Nebyla to záležitost patrio-
tismu jako v jižních Čechách,
ale jen a jen peněz. To se ale
občas stane i v současnosti,
kdy se zase všechno otevírá,
a v mezidobí, v lockdownu,
nás někde cizí pivovar penězi
vytlačil. Naštěstí se to vyrov-

nává novými zákazníky. Jsou
podniky, a není jich málo,
kde nás sami chtějí, sami se
přihlásí.

Mají vaši odběratelé něco
společného?
Stává se, že četli nějaký roz-

hovor týkající se Rodinného
pivovaru Bernard, slyšeli po-
vídání v rádiu, líbilo se jim
to, jsou jim blízké naše hod-
noty. Taky se mi párkrát sta-
lo, třeba u hoteliérů v Opavě
nebo v centru Prahy, že chtějí
podporovat domácí značky,
lokální nebo malé a zajímavé
pivovary a vybrali si nás. Cí-
tím, že v našem případě také
hraje roli reklama, se kterou
spousta lidí rezonuje i proto,
že nám často nedělá problém
udělat si legraci sami ze sebe.

Reprezentujete pivovar
jménem i tváří. Nejste po-
stava z předminulého sto-
letí, ale žijící člověk. Je to
pro obchod důležité?
Asi ano. Mezi velkými

a menšími pivovary ano. Ale
v Česku jsou teď stovky mini-
pivovarů, které také nesou
tvář svých majitelů. Nemají
sice poutač na mostě na dé
jedničce, ale jméno si ti zakla-
datelé také vybudovali. Sou-
časně je ale Bernard jako
značka, i bez mého obličeje,
už tak zavedená a dostatečně
silná, že opravdu na prezenta-
ci jedné osoby její existence
nestojí.

V pivovaru pracuje váš
syn. Byl byste ochoten mu
žezlo předat hned teď?
Rozhodně bych svým dě-

tem neříkal, co mají dělat.
Byla to synova volba, zapojit
se do firmy. Jestli by chtěl
po mně práci přebírat, to se
musíte zeptat jeho. Já bych
s tím problém neměl. Nedo-
mnívám se, že mi stepuje
za zády, kdy se užuž dočká.
Myslím, že se dobře doplňuje-
me. Má fantastické analytic-
ké schopnosti, nastavil sys-
tém s informacemi a spoustu
dalších výborných věcí. Ak-
tuálně tu třeba mám analýzu
výroby a prodeje všech na-
šich piv, jak jsou kde zisková,
kde se vyplatí a kde se zase
nevyplatí být, protože jsou
podmínky neúnosné.

Vy jste jaký typ? Diktátor,
nebo demokrat?
Spíš intuitivní člověk. Mix

intuice, selského rozumu,
zkušeností. Protože jsem dě-
lal leccos. Vystudoval jsem
elektrotechniku, i když mě
to vůbec nebavilo. Prošel

jsem si to od technika přes in-
vestice až po projektanta
nebo nákup mašin do strojí-
renské fabriky. Taky jsem byl
šéfem údržby. Kdybychom se
bavili o mém přístupu k říze-
ní pivovaru, tak na začátku
to moc o diskusích nebylo.
Kupovali jsme ruinu, ztráto-
vý podnik tehdejších Jihočes-
kých pivovarů s pokaženou
pověstí a de facto bez zákazní-
ků. Tehdy to bylo deset let kri-
zového řízení. Naštěstí jsme
si pořád drželi vytyčený směr
– nejvyšší možná kvalita,
péče o zákazníka, přístup
k pivu, poctivost. Moje řízení
bylo docela rázné. Teď jsem
spíše v druhé poloze. Po čtvrt-
století v roce 2016 jsem se do-
hodl se společníkem Pepou
Vávrou, že převezmemou po-
zici generálního ředitele a já
jsem šéfem představenstva
společnosti.

Jste šéf, bez kterého se
v pivovaru ani neotevře
okno?
Naopak, postupně jsem čin-

nosti delegoval na své spolu-
pracovníky. Ani mě nebavilo
dělat stále totéž pořád doko-
la. Ti druzí na to získají nový,
lepší pohled. Nejsem ten typ,
který by musel vědět, jak se
říká, o každém prdu. Samo-
zřejmě že se snažím vědět, co
se ve firmě děje, udržovat si
neustálý přehled. Je spousta
pozic v pivovaru, kde mám
k lidem, kteří na těch židlích
sedí, obrovskou důvěru
a dlouholetý přátelský vztah.

Když se řekne Humpolec,
vybavím si Hliníka a vás.
Hliník a vy. Umíte si před-
stavit i svůj monument?
Ne nadarmo se říká „svět-

ská sláva polní tráva“. Pokud
bych byl na stejné úrovni chá-
pání světa jako před třiceti
lety, zřejmě bych řekl, že mě
to těší. Ale teď už vnější zna-
ky, jako je sláva, beru jinak.
Není to pro mě podstatné.
Mám radost, že se nám poda-
řilo vybudovat cennou znač-
ku z něčeho, co bylo na pokra-
ji zkázy. Že se podařilo za-
chránit pivovar, který dělá
Humpolci výbornou rekla-
mu. A taky to, že se podařilo
prosadit diferencovanou spo-
třební daň na pivo a tím do-
sáhnout renesance celého
oboru. Segment malých a mi-
nipivovarů tak doslova explo-
doval. PAVEL HRABICA

Více najdete na

WWW.METRO.CZ

www.kosmas.cz

Příběhy Bez frází pro děti. Osudy
výjimečných českých sportovců
vyprávěné oblíbeným spisovatelem
Dominikem Landsmanem. Kniha,
která má za pomoci landsmanov-
ského humoru ukázat dětem, že exi-
stují i lidé, kteří se proslavili tak,
že na sobě v reálném světě makali
a šli si za svými sny, a přitom vůbec
neměli YouTube kanál. A že je fajn
se občas jít proběhnout a kopnout
do balonu. Dan a Čeněk jsou kluci
jako každý jiný. Škola je otravuje,
a pokud je zrovna rodiče nepeskují
a nevyhánějí ven, nebo dokonce
posílají na tábor, kde není wifina,

veškerý volný čas tráví sledováním
herních videí, pařením Minecraftu
a sněním o kariéře obletovaných
youtuberů. Situace, do nichž se
dostávají, jim ale připomínají
i jiné hrdiny, než jsou ti z displejů
a obrazovek. Sportovce, o nichž
Čeňkovi rád vypráví jeho táta. Dan
- a čtenáři - se díky tomu dozvídají
o osobnostech, které uspěly ve
světovém měřítku, ačkoliv mnohdy
musely překonat spoustu překážek.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ
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Pivovar Bernard
Pivo se v Humpolci vařilo ve velkém od konce 16. století.
Krachující podnik, který původně patřil Jihočeským pivo-
varům, koupili v roce 1991 v malé privatizaci tři společní-
ci – Stanislav Bernard (na snímku), Josef Vávra a Rudolf
Šmejkal. Nyní drží 50 procent akcií belgický pivovar Du-
vel Moortgat, po 25 procentech mají Bernard s Vávrou,
ten je současně vrchním sládkem a v posledních letech
generálním ředitelem. Značka vstoupila do povědomí le-
gendární reklamou vyvěšenou v roce 1992 na mostu nad
dálnicí u Humpolce a mnoha dalšími vtipnými reklama-
mi. V současnosti vaří pivovar 16 druhů piva.

Jak z covidové nouze
vymyslel limitovaný hit
Mnoho pivovarů muselo loni po zavření hospod uvařené
pivo vylévat. Stanislav Bernard v lockdownu oživil letitý
nápad vyrobit z piva pálenku (snímek vpravo). „Najed-
nou jsme měli spoustu čerstvého piva – a co s ním? Našli
jsme lihovar v Chrámcích u Mostu, majitel Jiří Syrovátka
vymyslel způsob, jak z piva vypálit co nejlepší destilát,“
vysvětluje Bernard nápad, který se zrodil z covidové nou-
ze. První limitované edice byly téměř okamžitě vyproda-
né. Během několika týdnů se v internetových aukcích ori-
ginální pálenka objevila za cenu šest tisíc korun – deseti-
násobek původní prodejní ceny. METRO a BERNARD

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

„Kvůli slávě nebo
Hliníkovi nežiju“
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Módní vyhledavačGlami v ne-
dávném průzkumu zjistil, že
během pandemie si on-line
nakupování oblečení oblíbili
takémuži. Až polovina z nich
chce u tohoto typu pořizová-
ní nových věcí do šatníku zů-
stat. Brandmanažerka společ-
nosti Kristýna Rakovská ale
pro deníkMetro nastínila dal-
ší aktuální trendy.

Jak moc ovlivnila pande-
mie nakupování módy
on-line?
Velmi. Vzhledem k poměr-

ně dlouhé době, kdy byly ka-
menné prodejny úplně uza-
vřené, byli nuceni nakoupit
on-line i ti, kteří tak buď ni-
kdy nenakoupili, nebo si to
tolik neužívali. Z našeho prů-
zkumu Fashion (Re)search vy-
šlo, že si na pořizování módy
na internetu zákazníci zvykli
a díky výhodám, které přiná-
ší, u něj pětatřicet procent do-
tázaných dokonce zůstane.

Dají se vypozorovat tren-
dy, co se nejvíce nakupuje
on-line a pro co lidé spíš
půjdou do kamenného ob-
chodu? Pro boty a kalhoty
bych šel já osobně vždy
do obchodu, protože
on-line mi nikdy žádné ne-
byly a vždy jsem je musel
vracet. Je v tomto rozdíl
mezi muži a ženami?
Zmíněný průzkum ukázal,

že se on-line nejhůře nakupu-
jí džíny, boty a spodní prádlo.
Kategorie, které Čechům při
on-line nákupech dělají nej-
větší problém, jsou ty,
u nichž se velikostně může-
me snadno zmýlit a zkoušení
je u nich zásadní. Nakupová-
ní spodního prádla je výzvou
spíše pro ženy, uvedlo to
sedmadvacet procent žen
oproti sedmi procentům
mužů. Pro ně je naopak vý-
zvou objednání košile. Obě
skupiny se shodly, že nejtěžší
je pořídit na internetu kalho-
ty, a to až pro polovinu. Boty
pak pro více než třetinu lidí.

Jeden z módních řetězců
nabídne nověmódu přes
Košík.cz. Co na tento
trend říkáte, může zafun-
govat nákup, kde si k po-
travinám naklikám třeba
i triko?
Některémenší položky, tře-

ba silonky, ponožky či spod-
ní prádlo, jsou věci, které
bych si do košíku u nakupová-
ní potravin sama přihodila,
pokud bych je nutně potřebo-
vala. Co si ale neumím před-
stavit, je, že bych si takto kou-
pila třeba džíny. Z mého po-
hledu je způsobmyšlení u na-
kupování jídla a oblečení na-
prosto odlišný.

Některé módní řetězce
u nás v posledních letech
skončily, jiné se drží s vel-
kou sítí kamenných prode-
jen. Další značky se dají
u nás sehnat naopak pou-
ze on-line. Dá se říct, čím
je to dané?
Zde může jít hned o něko-

lik možností, ale věřím, že
svět módy velmi významně
ovlivnili dva velcí on-line hrá-
či, kteří do Česka přišli a za-
míchali kartami nejen na síti.
Za poslední dva roky vystřeli-
li na vrcholky žebříčků jak
v návštěvnosti webů, tak ve
spontánní znalosti značky,
a to už s trhem módy jedno-
duše zahýbe. U některých ře-
tězců může jít o nepostačují-
cí marketingovou kampaň,
nedostatečný zájem ze strany
poměrně specifického české-
ho zákazníka nebo nesrozu-
mitelnost e-shopu. V Glami
jsme za dobu pandemie za-
znamenali velký nárůst ob-
chodů, které do té doby pro-
dávaly jen tradičním způso-
bem a situace je donutila vy-
tvořit e-shopy. Věřím, že to je
cesta, jak se na tomto velmi
dynamickém trhu udržet.
Bez on-line nabídky zboží
a jisté automatizace to již
v budoucnu nepůjde. A kdo
toto období zaspal, bude ho
dohánět jen velmi těžko.

Pozorujete také větší zá-
jem o udržitelnou módu
a častější důraz zákazníků
na původ a kvalitu obleče-
ní, nebo se vás tento trend
primárně netýká?
Z našich dat vyplývá, že zá-

jem o udržitelné materiály
a produkty u nás loni vzrostl
o 215 procent. V souvislosti
s počtem objednávek je zají-
mavé se podívat také na její
průměrnou výši. Ta v Česku
roste stabilně, loni byla o de-
set procent vyšší oproti roku
2019 a po čtyřechměsících le-
tošního roku je aktuálně
na hodnotě 885 korun.

Co chystá Glami do bu-
doucna? Ještě širší nabíd-
ku či nějaké specializace?
Do budoucna se soustředí-

me na personalizaci nabídky,
abychom s využitím umělé in-
teligence ještě lépe vybírali
módu ušitou na míru každé-
mu jednotlivému uživateli.
V tomto bychom chtěli být
nejlepší na trhu. Zaměřuje-
me se i na zlepšování funkcí,
kterémají pro zákazníka veli-
kou hodnotu ve formě úspo-
ry času a peněz. Je jím napří-
klad seznamoblíbenýchmód-
ních kousků, díky němuž uži-
vatelé dostávají upozornění
na slevy produktů, jež si pře-
jí, a to z více než tisícovky
módních e-shopů, které jsou
ke Glami připojeny. Pozor-
nost věnujeme i inspiraci
a tvorbě zajímavého obsahu,
který usnadní objevování no-
vého zboží, jež odpovídá sty-
lu oblékání uživatele. Sleduje-
me i oblast s výrobky z druhé
ruky. PAVEL URBAN

Na Glami.cz seženete vše od bot po kabelku.

Stačí si vybrat podle kategorií, značek, materiálu nebo slev.

Kristýna Rakovská 3x GLAMI

Nejde o obchod

2013
V tomto roce Glami vzniklo.
Jde o módní vyhledávač, kte-
rý spojuje kupující se značka-
mi a e-shopy. Nejde o obchod
a nic se zde přímo neprodává.

Týden umění
Prostory Šternberského
kláštera obsadila výstava
regionálních umělců,
koná se zde první ročník
Týdne umění tufest. Kro-
mě výstav jsou do soboty
součástí akce i tvůrčí
workshopy a hudební pro-
gram. Pak budou díla k vi-
dění až do poloviny září.

Turné bez Wattse
Při nadcházejícím americ-
kém turné Rolling Stones
pravděpodobně nebude
za bicími Charlie Watts.
Jeho mluvčí oznámil, že
bubeník podstoupil nespe-
cifikovaný lékařský zá-
krok a potřebuje čas na
zotavení. Wattse zřejmě
zastoupí Steve Jordan. ČTK

Češi se nechají inspirovat prá-
vě probíhajícími olympijský-
mi hrami v Japonsku. A nut-
ně nemusí jít jen o sportovní
výkony. Například za posled-
ních zhruba čtrnáct dní vzros-
tl na portálu Slevomat zájem
o sushi zhruba o patnáct pro-
cent.
„Samozřejmě roste poptáv-

ka i po sportovních aktivi-

tách. Zde hrají roli zejména
úspěchy českých sportovců,
kteří mnohé zákazníky moti-
vují vyzkoušet nové věci. Na-
příklad hledanost střelec-
kých balíčků po zlaté a stříbr-
némedaili Jiřího Liptáka a Da-
vida Kosteleckého vzrostla
o třetinu. Celkově se poptáv-
ka po sportovních aktivitách
zvýšila v průměru o dvacet

procent,“ zmiňuje výkonný
ředitel Slevomatu Ladislav Ve-
selý.
Kromě olympiády přisuzu-

je tento trend i počasí. „Letoš-
ní léto totiž tolik nevybízí
k vodním radovánkám, proto
je pravděpodobné, že zákaz-
níci hledají na volné chvíle
i jiné aktivity,“ doplňuje k té-
matu Veselý. MET

Několik tisíc korun

39
Dvě pětiny mužů se chystají
v nejbližších měsících utratit
on-line za módu částky ve
výši jeden až tři tisíce korun.

Krátce

„Na internetu se nejhůře kupují
džíny, boty nebo spodní prádlo“

OH. Vyšší zájem o sport
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Král komiků Vlasta Burian (1891–1962): „Pravda je jen jedna. Proto ji (tajenka).“

Tajenka:nemůžemítkaždý
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„Vyplouváme
k lepším zítřkům,
nastupovat!“

JANČA TANCLOVÁ
Facebook

1. mládenec
2. mobilní telefony
3. drama bratří Mrštíků
4. mraznička (hovor.)
5. zahalený mlhou
6. malý mrak

7. vyhynulí chobotnatci
8. rozmnožovat
9. 2008 (římsky)
10. bavorská metropole
11. partner manželky
12. majitel mlýna

Počasí

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Zavolejte porodní se-
střičky VIII (7/8)

17.00 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Toulky Českem budouc-

nosti
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.05 Losování Sportky a Šance
20.15 Královský slib
21.45 Všechnopárty
22.40 Profesionálové
23.35 Kriminalista
00.35 AZ-kvíz
01.00 Toulavá kamera
01.35 Objektiv
02.20 Dobré ráno
04.50 Hobby naší doby

16.10 Tažení Alexandra I.
do Evropy (1/4)

17.10 Operace Corned Beef
18.55 Matsés
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Hrbáč
21.50 Machete
23.35 Letecké katastrofy
00.20 Gomora IV (7/12)
01.05 Apokalypsa. 1. světová

válka (1/5)
01.55 Historie.cs
02.50 Peníze pro dobro
03.10 Před půlnocí
03.35 Rodinné křižovatky
04.05 Popcorn
04.35 Tomě baví

15.55 Můj přítel Monk IV (4)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Comeback
18.50 Hospoda (47)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Co ste hasiči (5)
21.25 Kameňák
22.35 Česká spojka

Akční film (USA/ČR, 2002)
00.55 Můj přítel Monk IV (3, 4)
02.55 Co na to Češi
03.35 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1003)
04.40 Novashopping
05.50 Spongebob v kalhotách

VIII (9, 10)

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Ten svetr si nesvlíkej

Komedie (ČR, 1980)
23.50 Policie v akci
00.45 Komisař Rex IV (13)

Nebezpečný úkol. Krimiseriál
(N/Rak., 1998)

01.50 Policie Hamburk VI (20)
Každý svou cestou. Krimiseriál
(N, 2011)

02.50 Policie Hamburk VI (21)
Stará škola. Krimiseriál (N, 2011)

03.50 Prostřeno!
05.25 Pohoda u krbu

08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Top 3 KITKAT CHART
14.50 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
16.30 ÓČKO E-SPORT
16.40 Óčko hity
19.00 VIP DESÍTKA
20.00 TMAX STREET PARTY
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
22.00 Party ride

Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

20/24 °C 22/28 °C 21/25 °C 22/26 °C

Sudoku

TV tipy
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Pavlína Rouhová
Skoro pořád včetně

obuvi v několika osvěd-
čených obchodech.

ABRAHÁMOVINY

Řešení sudoku

HURÁ DO ŠKOLY
Už jen dvakrát do školy, prohlásila dcera poslední pondělí v tomto
školním roce, dva dny před vysvědčením. Nebyl to výkřik radosti,
jaký všichni rodiče známe. Věta, která kumuluje veškeré těšení
na prázdniny, dovolené, moře, babičky... byl to výraz nejvyššího zne-
chucení. Novinka z konce června, kterou přinesl covid-19. Nechuť
opustit školu, kamarády, party, školní lavice, kterou léta předtím
možná nepociťovali ani ti největší třídní nadšenci. Ani jsem se jí nedi-
vila. Už před zavřením škol kvůli zhoršující se epidemické situaci
byla jejich třída kvartánů třikrát v karanténě. Jejich distanční výuka
se protáhla na… nekonečno, zdálo se. Školáci a studenti byli doma
dlouho, nejdéle v Evropě. Oni sami nejlépe vědí, jaké škody jim to
způsobilo. A tušíme to i my – rodiče, prarodiče, jejich kantoři. Vidíme
škody na mladé psychice, sociálních dovednostech, morálce, zvycích.

Co to přinese z dlouhodobé-
ho hlediska, uvidíme. Už teď
to zkoumají psychologové, lé-
kaři i sociologové. V druhé
půlce prázdnin, která rychle
uteče, jsem si její zklamání
znovu vybavila. Bude se ten
minulý školní rok, tak divný
a náročný, opakovat? Asi ne-

budu jediná máma, která si velmi přeje, aby školy už stát nezavřel.
Aby se případná protiepidemická opatření obešla bez zásahu do živo-
ta našich dětí. Bereme jim tímmnoho, skoro všechno. Jejich „práci“,
náplň dnů v této životní etapě, kamarády, budoucí lásky. Jistotu, že
se tak nestane, nemáme nikdo. Vláda je opatrná, chystá testování, epi-
demiologové jsou velmi opatrní v otázce respirátorů ve třídách. Ale
slova jistoty „školy se už zavírat nebudou“ jsme neslyšeli. Očkování je
dostupné, vláda lidi už přemlouvá, aby si pro vakcínu došli. A školy
jsou, a ještě budou, jedním z argumentů. Zvažte je dobře. A doufej-
me, že obligátní novinový titulek „Hurá do školy“ si za pár týdnů pře-
čteme. A letos v září to bude výkřik radosti, bez známky ironie, které
vypruzení školáci na konci srpna cítí. Užívejte prázdniny.

Petra Desenská
Ne, potřebuji si
to oblečení
vyzkoušet.

Jana Pé
Většinou všechno.
Nemám čas běhat x
hodin po obchodech.

Nakupujete oblečení přes internet?

Anketa

Občas nám od vás přijde
mailem obrázek či
básnička, tak teď jednu
od našeho čtenáře
přinášíme.

Život je
z(pře)měna
V metru už nejsou
stojany zelené z každé
strany.
S mým děvčetem se už
nepotkám,
s jinými a novými se ale
setkávám.
Stojany prodal
pan Doleček
a koupil si za to vdoleček.
Holt změna je život,
hlásá nový Metra pilot.
A tak chodím za jinými
děvčaty okatými.
Jezdí si na kole
a jsou v jednom kole.
V ruce mají Metro
a dávají ho i retro.
Aby se lépe četlo
a nadále jen kvetlo.

PAVEL KYSELÁK, PRAHA

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Upozornili jste nás na sochu v Lysolajích. Od radnice jsme zjistili, že je sou-
částí prostoru bývalé Denkrovy pískovny, která právě prošla proměnou
a na dosud zanedbaném území vznikl sportovní areál. „Patronem“ se sta-
la právě skulptura pravěkého nosorožce srstnatého, která je podle autorů
Romana Švejdy a Lukáše Gavlovského největší sochou nosorožce na světě.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Citát

Vidíme škody na mladé
psychice, sociálních
dovednostech,
morálce, zvycích.
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Tajný klíč
ke zdraví
Mnoha potíží se dokáže-
me zbavit poměrně jedno-
duše – lékem, cvičením,
úpravou stravy, případně
operací. Co ale dělat, když
se nemoc nedaří vyléčit
ani potlačit nebo se vrací?
Pak je podle psychosoma-
tické medicíny namístě po-
ložit si otázku, co vše se
s organismem děje, že se
projevuje tímto nepříjem-
ným způsobem. Část léka-
řů tvrdí, že za většinou ne-
mocí stojí naše emoce, ne-
vyřešené konflikty a psy-
chická nepohoda. V těle je
totiž všechno propojené
a nervová soustava a mo-
zek coby hlavní „řídící jed-
notka“ významně ovlivňují
další orgány a tkáně. „Ně-
kdy k tomu naše tělo využi-
je třeba i viry, které jsou
běžnou součástí našeho
světa,“ vysvětluje skryté
příčiny některých nemocí,
jichž se nám dlouhé roky
nedaří zbavit, MUDr. Vladi-
slav Chvála ze Střediska
komplexní terapie psycho-
somatických poruch
v Liberci. Více v novém
vydání týdeníku Téma.

Kolik nanovláken se vejde
do válce o průměru sedm
a délce 25 centimetrů? Při-
bližně 40 tisíc kilometrů, ale
jeho váha nepřekročí půl
kila. Takto stručně lze shr-
nout Filbec. Česko-německý
filtr na vodu slaví úspěchy
v Německu.
Společnost Filbec GmbH

vznikla v roce 2019 a stojí
za ní Michal Malát společně
s Gerem Buchhornem, který
se kariérně pohyboval ve far-
maceutickém průmyslu a již
od 80. let se zabývá kvalitou
vody. Vývoj filtru stál 50 mi-
lionů korun a teprve loni se
podařilo Filbec uvést na trh.
Díky česko-německému spo-
jení operuje firma rovnou
na obou trzích, kde je filtr ur-
čený k domácímu užití, k fil-
trování kohoutkové vody.
„Během příštího roku se

chystáme vstupovat na další
zahraniční trhy, převážně ty,
kde je kvalita vody v ještě hor-
ším stavu než v ČR nebo Ně-
mecku,“ plánuje Malát, který
se vminulosti v podnikání vě-
noval vybavení nemocnic
a pečovatelských domů a je
také iniciátorem založení

Asociace školních jídelen ČR.
Devízou filtru je využití na-

novláken. V kombinaci s ak-
tivním uhlím jde o unikátní
záležitost. Toto spojení totiž
není v moderních zařízeních
zcela běžné a posouvá tak ce-
lou inovaci na další úroveň.
„My učíme Němce, jak se

to má dělat. Vycházíme z ně-
meckého základu a v Česku
toto řešení zásadně inovuje-
me a posouváme kupředu,“
chlubí se Malát. A doplňuje,
že česká část výroby je v Čes-
kých Budějovicích.

Z domácností do vesmíru
Filbec má do budoucna ne-

malé plány. Kromě další za-
hraniční expanze chce svůj
produkt dostat až na paluby
kosmických lodí, kde by byl
součástí výprav do vesmíru.
K tomu má dopomoci spolu-
práce na projektu Hydro-
naut. Jedná se o hlubinnou la-
boratoř a výcvikovou stanici
založenou na principu keso-
nu. To znamená, že zařízení
umožňuje dlouhodobé poby-
ty lidí pod vodní hladinou, tu-
díž i simulaci kosmických
misí pro tříčlennou posádku.

inzerce

Unikátní filtr. Testuje
se na lety do vesmíru



Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově. Tel.
602654613,
alex.kratochvil@volny.cz237515

• Solidní sběratel koupí: veš-
keré starožitnosti od houslí,
hodin, šperků, obrazů, sošek
až po nábytek. Solidní jedná-
ní, platba v hotovosti.
604806535237794

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 238185

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 236959

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 236889

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665237282

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.:
739641969.237834

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121. 236924

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.:
739641969.237801

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj. T.
603478873236070

Knihy a časopisy

Nemovitosti - nabídka

Práce - nabídka
• Přijmeme pracovité STA-
ROBNÍ DŮCHODKYNĚ na ob-
sluhu toalet - Praha 6, stanice
metra "A". Požadujeme spo-
lehlivost. tel. 777065670. 238236

• Hledáme nové kolegy na po-
zici číšník/servírka a výčepní
do Plzeňské restaurace na Pra-
ze 1. Bližší info na tel.
776333877238254

• Brigáda pro každého - pulto-
vý prodej lahůdek/dopek peči-
va. 143-155.70 Kč/hod, zálo-
hy, zaškolení. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz237949

• Městská část Praha 14 při-
jme: zaměstnance do odboru
právních a kontrolních činnos-
tí na pracovní pozici Práv-
ník/právnička v platové třídě
11. Bližší informace na:
www.praha14.cz-volná místa237931

• Doplňování zboží
143-163.90 Kč/hod, noční/den-
ní směny, ONLINE REZERVACE,
zálohy denně, nástup ihned,
prodejny v Praze a okolí. Tel:
222534534237973

• Hledáme kolegy pro ostra-
hu objektu ve Zdibech, 110,-
až 130,-/hod netto, čistý TR a
certifikát, nástup ihned. Volej-
te Po-Pá 9-16 hod tel.
724328126 nebo 251560953.238210

• PRÁCE na POKLADNĚ
143-149 Kč/hod. Prodejny po
celé Praze, směny dle Vašich
možností, zaškolení samozřej-
mostí. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz238015

• Ostraha - Modřany P4 pro
Osobu ČID (částečný invalida).
Jedná se o 12 hod směny –
denní + noční. HPP na 180-190
hod. Plat 96.60 ,- Kč / hod +
příplatky. Nástup možný
ihned. Tel: 734513843238183

• Číšníky, výčepní a runner při-
jme Plzeňská restaurace v cen-
tru Prahy. Výhodné plat. pod-
mínky vč. tipu. Zkušenosti ne-
jsou nutné, rádi zaučíme.
776333877238258

• Pracovník ostrahy, strážný.
Pracoviště hlídaná parkoviště
v Praze. Místo je pro OZP, ID.
Denni , noční . Velmi nenároč-
ná práce! Nástup ihned !Praha
a akutně Praha Ládví. Volejte
778 472 700238224

• Dům pro seniory na Praze 4
přijme všeobecné/praktické
sestry do směnného provozu s
nástupem možným ihned. Po-
žadujeme: středoškolské / vy-
sokoškolské vzdělání, odbor-
nou způsobilost k výkonu po-
volání dle zákona č.96/2004
Sb. Pozitivní vztah k senio-
rům, spolehlivost. Nabízíme:
práci ve stabilní organizaci, zá-
zemí a příjemné pracovní pro-
středí, dotované stravování,
možnost získání Multisport
karty. Dobré platové podmín-
ky. Email:
info@dumseniorumichle.cz,
tel: 604343450. 238129

• Restaurant v centru Prahy
přijme číšníky/servírky na HPP
nebo brigádu. Nástup možný
ihned. Volejte prosím tel.
776330026238250

• Do restaurace v centru Pra-
hy přijmemepomocné síly. Ná-
stupní mzda od 24 000 Kč
měs./čistého. Nástup možný
ihned. Tel. 776333877 238262

• Nabízíme 140 - 235 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Pravidelné zá-
lohy, dlouhodobá spolupráce,
možnost ubytování. Tel.:
222534534237994

Seznámení
• Suche UrlaubsFlirt/Escort
15.08.-03.09. (wandern/
schwimmen/Fahrrad/Ko-
chen/YOGA)Kontakt: Eddy
(47/170/70)Tel./whatsapp:
0049-177-1811929238268

Náborový příspěvek 2 000 Kč

Mzda až 150 Kč/hod
Volejte zdarma: 800 111 112

Ostraha OC a admin.
budov – Praha
týdenní zálohy

VÝDĚLEK 215 Kč/hod.
Lokalita Buštěhrad u Kladna,

výborná dostupnost
z Veleslavína.

VOLEJTE 226 257 591!

Dlouhodobá práce
v moderním skladu!

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu, chalupu, stavební

pozemek na horách či v dojezdové
vzdálenosti do hor. Krkonoše,

Orlické, Jizerky, Šumava. Může být
i Vysočina. Na stavu nezáleží, spíše

na místě. Tel: 773 117 381

Až1 000 000 Kč
za STAROŽITNOSTI
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PORADÍM
tel.: 603 505 686

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

NEZAPOMEŇTE,
JSME I ONLINE.
METRO.CZ

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381 KNIHY!

odkoupím velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Hledáme instalatéra/topenáře.
Požadujeme

manuální zručnost a spolehlivost.
Práce po Praze s nástupem IHNED.
info@havlintzb.cz | 602 396 662

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Deblkajak přinesl
české výpravě
devátou medaili.

Rychlostní kanoisté Josef Do-
stál a Radek Šlouf vybojovali
na olympijských hrách bronz
v závodě deblkajaků na trati
1000 metrů. Z vítězství se ra-
dovali Australané Jean van
der Westhuyzen a Thomas
Green, stříbro získali Němci
Max Hoff a Jacob Schopf.
Osmadvacetiletý Dostál si

vynahradil obrovské zklamá-
ní z individuálního závodu,
v němž skončil pátý, a má již
čtvrtou olympijskou medaili.
V Londýně 2012 získal bronz
na čtyřkajaku, který obhájil
o čtyři roky později v Riu.
V Brazílii si dojel také pro stří-
bro na singlkajaku.
„Čtvrtá medaile, to je pěk-

ný, ne? Chtěl jsem odsud od-
jíždět a mít jich pět, bohužel

to nevyšlo v singlu, ale
k tomu už se nebudeme vra-
cet. O to víc mě těší, že to do-
padlo s Radkem. Že jsme si
sedli v lodi, dneska to bylo asi
nejlíp, co se námkdy jelo,“ ra-
doval se Dostál. O dva roky
mladší Šlouf se prosadil na
stupně vítězů při olympijské
premiéře. Radoval se, jak jim

medailová jízda sedla. „Říkal
jsem, že ta medaile skončí
dřív nebo později v šuplíku,
ale celé ty tři minuty deset
jsem vnímal, co se děje, jak
nám to jede, ta synchroniza-
cemusela být perfektní. Hroz-
ně jsem si ten závod užil, sna-
žil jsem se nekoukat doleva
na to startovní pole, i když

jednou dvakrát jsem tam ho-
dil oko, jak se závod vyvíjí.
Ale průběh závodu vemně zů-
stane navždy,“ těšilo ho.

Z Dostála a Šloufa se za ne-
celé tři roky přípravy ve sku-
pině Karla Leštiny stali nejen
parťáci v lodi, ale také dobří
přátelé. I ve volném čase se
scházejí a probírají vztahy
i Dostálovo oblíbené rybaře-
ní. „Trávíme spolu tolik času,
takže i když pak ještě máme
volno, rádi se vidíme. Byli
jsme třeba na ping-pongu,
Pepa bydlí v Karlíně vedle ka-
várny, takže občas jsme se
tam sešli. Říkali jsme si, jak
je fajn, že když se vidíme
i mimo trénink, je to něco ji-
ného. Řešíme úplně jiné věci,
samozřejmě i naše vztahy.
Ale ty ryby tampadnou vždyc-
ky,“ doplnil Šlouf.
Na oslavu bronzové medai-

le si večer v olympijské vesni-
ci dali kanoisté lovecký sa-
lám, který do Tokia poslal ski-
fař Ondřej Synek. ČTK

Radek Šlouf (vlevo) a Josef Dostál s medailemi AP

Warner překonal Šebrleho
Kanadský atlet Damian Warner (na snímku) překonal
jako první desetibojař na OH devítitisícovou hranici. V To-
kiu zvítězil výkonem 9018 bodů a o 125 bodů vylepšil
olympijský rekord Romana Šebrleho z Atén a Ashtona Ea-
tona z Ria. Adam Sebastian Helcelet skončil šestnáctý se
součtem 8004 bodů, Jiří Sýkora byl se 7943 body hned za
ním. Sedmiboj vyhrála Belgičanka Nafissatou Thiamová.
Kouli ovládl Američan Ryan Crouser. Výkonem 23,30 met-
ru zůstal jen sedm centimetrů za svým světovým rekor-
dem. Hladkou čtvrtku vyhrál Steven Gardiner z Baham
v čase 43,85 sekundy. V ženské tyčce se ze zlata radovala
Katie Nageotteová z USA za 490 cm. Trojskok vyhrál Por-
tugalec Pedro Pichardo výkonem 17,98 metru. AP

Ondra šestý
Adam Ondra (na snímku)
v olympijské premiéře
sportovního lezení
na medaili nedosáhl
a skončil šestý. Kombina-
ci tří disciplín vyhrál Špa-
něl Alberto Ginés před
Nathanielem Colema-
nem z USA a Rakušanem
Jakobem Schubertem,
jenž po vítězství v lezení
na obtížnost odsunul On-
dru ze stupňů vítězů. AP

Dostál a Šlouf: Bylo to
nejlepší, co jsme kdy jeli

Ligová fotbalová asociace odlo-
žila zítřejší zápas 3. kola první
ligy mezi Slavií a Olomoucí.
Český šampion se kvůli pro-
blémům s letadlem zdržel při
návratu po úvodním utkání
3. předkola Ligy mistrů proti
Ferencvárosi, navíc v úterý
hraje v Edenu odvetu. ČTK

Mistři světa Belgičané porazi-
li ve finále turnaje v pozem-
nímhokeji Austrálii až po ná-
jezdech 3:2 a po stříbru z Ria
získali v Tokiu premiérové
zlato. Bronz po vítězství 5:4
nad Německem bere Indie.
Americké fotbalistky pora-

zily v zápase o bronz 4:3 Aus-
trálii. Finále žen mezi Švéd-
skem a Kanadou se hraje
dnes. Stejně jako mužský
duel o bronz, v němž narazí
na domácí Japonce Mexiko.
Finále mužů mezi Brazílií
a Španělskem se hraje zítra.
Ve finále turnaje házenká-

řů se zítra utkají hráči Dán-
ska a Francie. Obhájci zlata
z Ria Dánové porazili v semifi-
nále 27:23 Španělsko, Fran-
couzi stejným výsledkem zdo-
lali Egypt.

Basketbalisté USA porazili
v semifinále Austrálii 97:78
a zahrají si o čtvrté zlaté me-
daile za sebou. V zítřejším fi-
nále narazí Američané
na Francii, která zdolala Slo-
vinsko těsně 90:89.
Ve volejbale si zítra o olym-

pijské zlato proti Rusům za-
hrají také Francouzi. První
medaili pod pěti kruhy si za-
jistili semifinálovou výhrou
nad Argentinou 3:0. Rusko
předtím přehrálo Brazílii 3:1.
V baseballu vyhráli Ameri-

čané v semifinále nad Jižní
Koreou 7:2 a v zítřejším finá-
le narazí na domácí výběr.
Vodní pólistky USA zdolaly

v semifinále ruský tým 15:11
a o titul se zítra utkají se Špa-
nělkami, které přehrály 8:6
Maďarsko. PUR a ČTK

Číslo dne

21
Po tolika letech končí fotbalo-
vý útočník Lionel Messi v Barce-
loně, za kterou hrál celou kari-
éru. S klubem se sice na nové
smlouvě dohodl, ale kvůli fi-
nančním pravidlům španělské
ligy nemohla být podepsána.

Slavia. Zápas
byl odložen

Krátce

Evropské karate
Premiérovou zlatou
olympijskou medailist-
kou v karate se stala Špa-
nělka Sandra Sánchezo-
vá. Ve finále disciplíny
kata, jež představuje stí-
nový způsob boje s ima-
ginárními soupeři, před-
čila úřadující mistryně
světa domácí naději Ki-
jou Šimizuovou. I první
dvě soutěže v kumite
skončily triumfem Evro-
panů – Francouz Steven
Dos Santos ovládl katego-
rii do 67 kilogramů, Bul-
harka Ivet Goranovová
váhu do 55 kil. ČTK

Co nás ještě čeká
Běžkyně Eva Vrabcová
Nývltová zvažuje kvůli
zdravotním problémům
start v maratonu. Vytr-
valkyně poběží o medai-
le dnes o půlnoci v Sap-
poru. Na startu budou
také Marcela Joglová
a Tereza Hrochová. Kris-
tiina Mäki se představí
dnes ve finále běhu
na 1500 metrů od 14.50
SELČ. Finále oštěpařů
s Vítězslavem Veselým
a Jakubem Vadlejchem
začíná zítra ve 13 hodin.
Zítra jede Tomáš Bábek
svůj oblíbený keirin. PUR

Míčové sporty.
Zlato do Belgie Olympijské hry v Tokiu
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